

We are the Pros



München Tourismus and the approximately 225 visitor guides of the city vouch for quality through:

- Professional and service-oriented selection of guides based on expertise and competence
- Well-founded cultural/historical knowledge – presented in a lively manner
- Qualified training of guides by München Tourismus in accordance with the European DIN EN guidelines of the Federal Association of Visitor Guides in Germany e.V.

Make your selection from the multi-faceted offers

The Classics

- 2-hour city tour to get an overview
- 2-hour historical walk through the old town center
- 3-hour city tour with a visit to Nymphenburg Palace
- 3-hour city tour with a visit to the Olympic Park

Themed Walks

- “Without women nothing works” – a tour about women, but not only for women
- Courtyards, nooks and lanes – Munich for insiders
- New town hall – where Munich is governed
- What’s new? – modern architectural tour of the city center
- The Brienner quarter – classical and modern, traditional and exclusive along the old “Princely Way”: Strolling, shopping, enjoyment and culture! (maximum of 15 persons)
- Munich “Capital of the Movement”: National Socialism and resistance
- Jewish life in Munich
- History of business and industry – innovation from tradition
- Daily fresh! A guided tour of the Munich Wholesale Market
- Mythical Schwabing around 1900 – a “village” becomes an artist colony
- Music metropolis Munich – and why Mozart never became court composer
- The Wittelsbach rulers – a dynasty put its mark on Munich and Bavaria over 700 years
- From the “jewels” to the “gem” – the treasure chamber of the Royal Residence and the Cuvillies Theater (maximum of 20 persons)

- Baroque splendor – a tour of selected downtown churches
- Royal Munich – the Kingdom of Bavaria, Napoleon and a “Super Minister”
- King Ludwig I – the city-builder and his “Athens on the Isar”

Seasonal Tours

- The Auer Dult fair – a Munich original welcomes you: Maidult (last week of April), Jakobidult (last week of July), Kirchweihdult (mid-October)
- “Come on to the Wiesn!” – high tech, tradition and nostalgia at the Oktoberfest (maximum of 20 persons)
- Origin and lore – a guided tour of the Vintage Wiesn (“Oide Wiesn”) (maximum of 20 persons)
- “Baked Apple, Fatschnkindl and Stories” – cultural/historical walk of the Christmas Market
- The Christmas Market and its tradition combined with a culinary tasting tour (maximum of 20 persons)

As well as

- Guided tours of the Munich palaces and museums
- Excursions to the surrounding region and the royal castles of King Ludwig II
- City tours and excursions by taxi guide for mini groups of up to 7 persons

We will find a suitable approach for a guided tour for every group, be it on foot, by bus or by taxi. Date, duration and theme can be customized according to your wishes. We provide guided tours in 28 languages; some tours are also available in sign language.

Fees (subject to change without notice)

A 2-hour group tour starts at Euro 120

A 3-hour group tour starts at Euro 140

Unless indicated otherwise, a maximum of 20-25 persons can participate in the walks.

Booking and Information

München Tourismus, Guided Tours for Visitors

Phone: +49 89 233-30234, 233-30204

Facsimile: +49 89 233-30319

Email: tourismus.guides@muenchen.de

www.muenchen.de/guides

Herausgeber/Publisher: Landeshauptstadt München, Referat für Arbeit und Wirtschaft, München Tourismus, Herzog-Wilhelm-Str. 15, 80331 München; Text: Claudia Weidenkopf; Grafik/Graphic design: Claudia Steinbach; Fotos/Photo credits: ©lev dolgachov/fotolia.com (Title/title), München Tourismus; Translation: Graf & Nestler; Druck/Print: K. Fell GmbH, 11.2014-10/D/GB, Auf PEFC-zertifiziertem Papier (nachhaltige Waldwirtschaft) gedruckt/Printed on PEFC-certified paper (sustainable forestry).



Landeshauptstadt
München
Referat für Arbeit
und Wirtschaft
München Tourismus

Gruppen Stadtführungen Guided City Tours for Groups

München | Munich



www.muenchen.de/guides

M DICH
MÜNCHEN MAG DICH

Wir sind die Profis



München Tourismus und die ca. 225 offiziellen Gästeführerinnen und Gästeführer der Stadt bürgen für Qualität durch:

- Professionelle und serviceorientierte Vermittlung, Fachwissen und Kompetenz
- Fundierte kulturhistorische Kenntnisse – dargeboten in lebendiger Präsentation
- Qualifizierte Ausbildung durch München Tourismus nach den europäischen DIN EN Richtlinien des Bundesverbands der Gästeführer Deutschland e.V.

Wählen Sie aus unserem Angebot

Die Klassiker

- 2-stündige Stadtrundfahrt für einen ersten Überblick
- 2-stündiger Spaziergang durch die historische Altstadt
- 3-stündige Stadtrundfahrt mit Besichtigung von Schloss Nymphenburg
- 3-stündige Stadtrundfahrt mit Besichtigung des Olympiageländes

Themenstadtrundgänge

- Ohne Frauen geht nix – ein Rundgang über Frauen, nicht nur für Frauen
- Höfe, Winkel, Gassen – München für Insider
- Neues Rathaus – wo die Münchner Politik gemacht wird
- Was gibt's Neues? – Moderne Architek-Tour in der Innenstadt
- Das Briener Quartier – Klassizismus und Moderne, Tradition und Exklusivität am alten „Fürstenweg“
Flanieren, shoppen, Genuss und Kultur! (max. 15 Personen)
- München „Hauptstadt der Bewegung“:
Nationalsozialismus und Widerstand
- Jüdisches Leben in München
- Wirtschafts- und Industriegeschichte – Innovation aus Tradition
- Täglich frisch! Eine Führung durch die Großmarkthalle
- Mythos Schwabing um 1900 – ein „Dorf“ wird Künstlerkolonie
- Musikmetropole München – und warum Mozart nie Hofkomponist wurde
- Die Wittelsbacher – Ein Herrschergeschlecht prägte 700 Jahre München und Bayern
- Barocke Pracht – ein Rundgang durch verschiedene Kirchen in der Innenstadt

- Von den „Schätzen“ zum „Juwel“ – die Schatzkammer der Residenz und das Cuvilliéstheater (max. 20 Personen)
- Königliches München – das Königreich Bayern, Napoleon und ein „Superminister“
- König Ludwig I. – Der Städtebauer und sein „Isar-Athen“

Saisonale Führungen

- Die Auer Dult – ein Münchner Original stellt sich vor: Maidult (letzte Aprilwoche), Jakobidult (letzte Juliwoche), Kirchweihdult (Mitte Oktober)
- Auf geht's zur Wiesn! – Hightech, Tradition und Nostalgie auf dem Oktoberfest (max. 20 Personen)
- Ursprung und Nostalgie – eine Führung über die Oide Wiesn (max. 20 Personen)
- „Bratapfel, Fatschnkindl und Geschichten“ – Kulturhistorischer Spaziergang über den Christkindlmarkt auf dem Marienplatz
- Der Christkindlmarkt und seine Traditionen verbunden mit einer kulinarischen Probiertour (max. 20 Personen)

außerdem

- Führungen in den Münchner Schlössern und Museen
- Ausflugsfahrten in die Umgebung oder zu den Königsschlössern Ludwig II.
- Stadtrund- und Ausflugsfahrten mit einem Taxi-Guide für Minigruppen bis 7 Personen

Wir finden für jede Gruppe das passende Führungskonzept, ob zu Fuß, mit dem Bus oder dem Taxi. Individuell lassen sich Termin, Dauer und Thema nach Wunsch zusammenstellen. Die Führungen können in 28 Sprachen vermittelt werden, verschiedene Rundgänge auch in Gebärdensprache.

Honorar (Änderungen vorbehalten)

Eine 2-stündige Gruppenführung kostet ab 115 Euro
Eine 3-stündige Gruppenführung kostet ab 130 Euro
An Rundgängen können, wenn nicht anders angegeben maximal 20-25 Personen teilnehmen.

Buchung und Information

München Tourismus, Gästeführungen
Tel.: +49 89 233-30234, 233-30204
Fax: +49 89 233-30319
E-Mail: tourismus.guides@muenchen.de
www.muenchen.de/guides

